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1920. június 4-én, 16:32-kor 
írták alá a trianoni békedik-
tátumot, mely Magyarország 
területét 282 ezer km²-ről 93 
ezerre csökkentette. A 18 mil-
liós magyarságból 7,6 millió fő 
maradt az új határokon belül. 
Oroszlányban az összetarto-
zást jelképező emlékmű előtt 
Czunyiné Dr. Bertalan Judit 
országgyűlési képviselő, Szili 

Katalin miniszterelnöki főta-
nácsadó és Takács Károly pol-
gármester mondott emlékező 
beszédet.
Szili Katalin hangsúlyozta: 
2010 óta az Alaptörvény rögzíti 
a magyar kormány felelősség-
vállalását a határon túli magyar 
közösségek iránt. 
Takács Károly gróf Apponyi Al-
bert szavait idézte: „…helyes-e 

öngyilkosnak lennie, nehogy 
megöljék.” 
László Attila Fonogram-díjas 
énekes előadásában a szétsza-
kítottság, a hazátlanság érzése 
és a megmaradás reménye je-
lent meg. 
A megemlékezés koszorúzás-
sal zárult, az Oroszlányi Bá-
nyász Koncert Fesztivál Fúvós-
zenekar kíséretével.

EBBEN A SZÁMBAN: Városháza • In memoriam Zámbó Kornél • Rövid hírek • Idősek nappali ellátása a 
városban • Kerékpárra pattanva a jövőbe • Oroszlányi ebrendészek • Katonasír helyreállítása a temetőben • 
Folytatódik a drogellenes fellépés • Városi gyermeknap • A KFMKK programjai • Interjúk • Sport eredmények, 
sikerek
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Rendőrségi siker, egészségügyi változások és 
kitüntetések – döntések Oroszlányban

Május végén tartotta rendes ülését 
Oroszlány Város Önkormányzatának 
képviselő-testülete, ahol tizenhét nyil-
vános és egy zárt napirendi pontban 
születtek döntések. Az ülés kezdetén Ta-
kács Károly polgármester kérte a tes-
tületet, hogy technikai okok miatt egy 
előterjesztést vegyenek le a napirend-
ről, valamint egy másikat sürgősségi in-
dítványként tárgyaljanak meg. A testü-
let a módosított napirendet elfogadta. 
A tanácskozás során szó esett városi né-
vadásról, egészségügyi ellátás átszer-
vezéséről, költségvetési módosítások-
ról, városüzemeltetési beszámolókról és 
egyéb aktuális önkormányzati ügyek-
ről.

Közösségi értékek mentén 
született döntések: 

sportcsarnok névadás és 
hulladékszállítási változás

A város közösségi életét érintő fontos 
döntések is születtek a képviselő-testü-
let legutóbbi ülésén. A testület elfogadta, 
hogy a régi sportcsarnok egyik épület-
része a jövőben a „Jugovics József Sport-
csarnok” nevet viseli. Az elnevezést az 
Oroszlányi Sport Egylet kezdeményezte 
az oroszlányi kosárlabda közösség nevé-
ben, tisztelegve a város sportszerető pol-
gárainak emlékezetében mély nyomot ha-
gyó edző, „Józsi bácsi” munkássága előtt. 
Az önkormányzat ezzel nemcsak példát 
állít a jövő nemzedéke elé, hanem méltó 
módon kívánja megőrizni Jugovics József 
örökségét.

Az ülés során tájékoztatást kapott a tes-
tület arról is, hogy a Depónia Nonprofit 

Kft. – a város hulladékszállítási közszol-
gáltatója – 2025. június 1-jétől megszünte-
ti a tömbös beépítésű területeken végzett 
vasárnapi hulladékgyűjtést. A döntés hát-
terében több indok is áll: a hétvégi gyűj-
tés során keletkező többletköltségek, az 
elszállított hulladék hétvégi elhelyezésé-
nek logisztikai nehézségei (átvevőpontok 
zárva tartása), valamint az a tény, hogy je-
lenleg négyszer történik heti ürítés azo-
kon a helyszíneken, ahol jogszabály sze-
rint kétszeri alkalom is elegendő lenne. A 
közszolgáltató e döntésről tájékoztatta az 
érintett társasházak közös képviselőit is.

Pénzügyi döntések
A testület elfogadta a 2024. évi költség-

vetés végrehajtásáról szóló beszámolót, 
valamint módosította a 2025. évi költség-
vetési rendeletet. A költségvetés átdolgo-
zása elengedhetetlen volt ahhoz is, hogy 
az önkormányzat biztosítani tudja a házi 
gyermekorvosi ellátás zavartalan műkö-
dését a városban. Egyhangú döntés szü-
letett a szervezeti és működési szabályzat 
módosításáról, továbbá elfogadták a 2025–
2029 közötti időszakra vonatkozó gazda-
sági programot is.

Gyermekorvosi körzetek 
átszervezése

A képviselő-testület döntése alapján 
2025. június 30-tól az önkormányzat saját 
hatáskörben látja el a házi gyermekorvo-
si körzetek működtetését, miután az eddi-
gi szerződéses formában biztosított ellátás 
megszűnik. Az átmeneti időszakban a fel-
adatokat napi két órában, tartós helyette-
sítés keretében látják el: Dr. Lakatos Klára 
és Dr. Szenczi Julianna 2025. december 31-

ig, Dr. Gieszer Zsuzsanna pedig 2026. jú-
nius 30-ig vállalta az ellátást. A szervezeti 
és finanszírozási átalakítás forrását az ön-
kormányzat a 2025. évi költségvetésében 
biztosítja: az egészségügyi alapellátás mű-
ködtetésére összesen 75,29 millió forintot 
különítettek el. Ebből 20 millió forintot 
a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkez-
elő biztosít, 13,5 millió forintot háziorvo-
si ellátási keretből csoportosítanak át, míg 
41,79 millió forint az önkormányzatnál 
képződött többletbevételekből származik.

Rendőrségi tájékoztató a 
közbiztonságról

Az Oroszlányi Rendőrkapitányság ve-
zetőjeként Hufnágel Ákos rendőr alez-
redes számolt be a közbiztonság helyi 
állapotáról. Kiemelte, hogy sikerült felde-
ríteni egy több szereplős kábítószer-háló-
zatot is: az akció során kábítószert, kész-
pénzt foglaltak le, és öt főt állítottak elő. A 
droghelyzet továbbra is aggodalomra ad 
okot, különösen a fiatal korosztály köré-
ben. A kapitányság kiemelt figyelmet for-
dít a megelőzésre és az iskolai prevenciós 
programokra is.

Beszámolók 
önkormányzati cégektől és 

alapítványoktól
A képviselők elfogadták az önkor-

mányzati fenntartású szervezetek – köz-
tük az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasz-
nosító Zrt., a Létesítményeket Üzemeltető 
Nonprofit Kft., valamint az „Oroszlányi 
Távfűtésért” és a Benedek Iskola Gyerme-
keiért Közalapítvány – 2024. évi beszá-
molóit.

Topolya tér – új név az 
Alkotmány úton

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetisé-
gi Önkormányzat javaslatára hivatalosan 
is „Topolya tér” elnevezést kap az Alkot-
mány úton található közterület, amely a 
„Topolya kút” környezetét öleli fel.

Javaslat városi 
kitüntetésekre

Megnyílt a lehetőség városi kitün-
tetésekre való javaslattételre. A kép-
viselő-testület évente egy „Oroszlány 
város díszpolgára” címet, két „Oroszlá-
nyért” vésetű aranygyűrű kitüntetést és 
öt „Oroszlányért” kitüntető díszokleve-
let adományozhat. Javaslatot városi pol-
gárok, valamint civil- és sportszerveze-
tek nyújthatnak be, amelyeket a Pénzügyi 
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és Humán Bizottság bírál el. A javasla-
tok benyújtási határideje 2025. június 13., 
a döntés a júniusi képviselő-testületi ülé-
sen születik meg. Az elismeréseket a váro-
si ünnepségen, augusztus 20-án adják át.

A testület arról is döntött, hogy Orosz-
lány városa Zámbó Kornél festőművészt 
jelöli a Komárom-Esztergom Vármegyei 
Príma Díjra. Zámbó Kornél festőművészt 
még életében jelölte az önkormányzat a 
Komárom-Esztergom Vármegyei Príma 
Díjra. A művész úr a testületi ülést köve-
tően azonban elhunyt, így az elismerésre 
posztumusz jelölésként kerül sor – tiszte-

legve művészi munkássága és a városhoz 
fűződő évtizedes kapcsolata előtt.

További döntések
A testület támogatta a Pons Danubii 

EGTC tagdíjának emelését célzó alap-
szabály-módosítást, valamint elfogadták 
a Településrendezési Tervvel kapcsolatos 
módosításokat is. 

Személyi változások az 
önkormányzati tulajdonú 
gazdasági társaságoknál
Zárt ülés keretében tárgyalta a képvise-

lő-testület az önkormányzat kizárólagos 
tulajdonában álló gazdasági társaságokat 
érintő személyi és szervezeti kérdéseket.

Az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasz-
nosító Zrt.-nél a testület úgy döntött, 
hogy 2025. június 1-jétől a korábbi három-
tagú igazgatóság helyett egyetlen veze-
tő – a vezérigazgató – irányítja a céget. A 
feladat ellátására öt évre, 2030. május 31-
ig Óvári Lászlót választották meg. A tár-
saság munkáját ötfős felügyelőbizottság 
segíti, amelynek elnöke szintén öt évre, 
2030. május 31-ig Molnár István lett. A bi-
zottság további tagjai: Papp Péter Attila, 
Sulyok Tiborné, Lazók Zoltán és Mátéfi 
Kristóf Sándor.

A Létesítményeket Üzemeltető Non-
profit Kft. esetében szintén ötfős felügye-
lőbizottság működik, amelynek elnöki 
feladatait ugyancsak Molnár István látja 
el. A tagok névsora megegyezik: Papp Pé-
ter Attila, Sulyok Tiborné, Lazók Zoltán 
és Mátéfi Kristóf Sándor.

In memoriam Zámbó Kornél
Zámbó Kornél, festőművész, grafikus és tanár, Oroszlány 

díszpolgára 2025. május 29-én, hosszan tartó betegség után el-
hunyt.

1938. február 14-én született Téten. Már nyolcadikos korában 
megfogalmazta: „a festészeten kívül semmi más nem érdekli.” 
Ezt az elhivatottságot követte egész életében. Tanulmányait az 
Egri Tanítóképző Főiskola földrajz–rajz 
szakán kezdte, ahol már korán megmu-
tatkozott kivételes rajzkészsége és vizu-
ális érzékenysége. Mestere, Jakuba János 
hatására fordult egyre tudatosabban 
a képzőművészet felé. Ezt követően a 
Magyar Képzőművészeti Főiskola festő 
szakán folytatta tanulmányait.

Pályáját Tatán kezdte, majd 1969-től 
Oroszlányban élt és alkotott. Alkotásai 
számos hazai és nemzetközi kiállításon 
szerepeltek, többek között Zürichben, 
Münchenben, Torontóban és Bécsben. 
Művei megtalálhatók a Magyar Nemze-

ti Galériában, a soproni Bányászati Múzeumban és a tatai Kuny 
Domonkos Múzeumban. Köztéri munkái Oroszlányban, Tata-
bányán és Budapesten is láthatók – sgraffitók, mozaik- és kerá-
mia domborművek formájában.

2012-ben Oroszlány Város Díszpolgára címet kapott, amellyel 
a város vezetése nemcsak több évtizedes, magas színvonalú 

művészi munkásságát ismerte el, hanem 
azt az elkötelezett, közösségformáló 
szerepet is, amelyet Zámbó Kornél 
Oroszlány kulturális életében betöltött. 

Művészi hitvallását így fogalmazta 
meg:

„Mindig is az volt a művészet funkci-
ója, hogy tükrözze a valóságot. Én a ko-
romat tolmácsolom.”

Oroszlány Város Önkormányzata 
Zámbó Kornélt saját halottjának tekin-
ti.

Emlékét tisztelettel és megbecsüléssel 
őrizzük!
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Hírek röviden

KEREKEK, KRÉTÁK, KRES
ZTÁBLÁK – A VÁROS 

GYEREKSZEMMEL

Méltó lezárása volt a
 Mobilitás Hét-

nek a program, melyne
k középpontjá-

ban a közlekedésbizto
nság és a tudatos 

közlekedés állt. A Ko
ssuth Rádió is ki-

települt az alkalomra
, és egész délelőtt 

városnéző járatokkal 
csatlakoztak a 

Riksák is, akik rendü
letlenül rótták az 

oroszlányi köröket az
 érdeklődőkkel.

A TOUR DE HO
NGRIE MEZŐNY

E 

VÁROSUNKON I
S ÁTHALADT!

A sprint-haj
rá rövid, de

 

annál látván
yosabb pilla

-

nata volt a 
versenynek, 

a 

sportélményr
e még sokáig

 

emlékezhetün
k!

A BÉKE ÚTJA OROSZLÁNYON ÁTA békefutás résztvevői Oroszlányt is érin-tették. A résztvevőket Mók Attila alpol-gármester fogadta a Szent Borbála téren, és továbbadta azt a fáklyát, amely már többször körbejárta a földet, járt a ten-gerfenéken, sőt a világűrben is. A közös ajándékozás után a futók tovább indultak, hogy a béke üzenetét minél több helyre el-vihessék.

GARANCIÁK, TERVEK, FELELŐSSÉG – MEGBESZÉLÉS 
MAJKON 
A Majki Kamalduli Remeteség adott otthont 
annak a munkaértekezletnek, ahol a Nemze-
ti Örökségvédelmi Fejlesztési Nonprofit Kft. 
munkatársaival egyeztetett az önkormányzat 
a vagyonátadással járó garanciális kötele-
zettségek gyakorlati lépéseiről. Az egyez-
tetésen részt vett Czunyiné Dr. Bertalan 
Judit államtitkár asszony, országgyűlési 
képviselő is, aki hangsúlyozta: Oroszlány 
méltó gazdája lehet az egyedülálló műemlé-
kegyüttesnek. Téma volt az áthúzódó pályá-
zatok helyzete és a teljes működési struk-
túra is – majd közösen szemrevételezte a 
delegáció az épületek műszaki állapotát.

HASZNOS TAPASZTALATOK ZALAKAROSRÓL 
Takács Károly polgármester és Mók Attila al-
polgármester képviselte a várost a Települési 
Önkormányzatok Országos Szövetségének polgár-
mesteri fórumán, melynek középpontjában a Ver-
senyképes Járások Program, a helyi önazonosság 
védelme és a területfejlesztés aktuális kérdé-
sei álltak. Czunyiné dr. Bertalan Judit állam-
titkár előadásában rávilágított: míg az ország 
középső részein magas a GDP, a külsőbb térsé-
gek felzárkóztatására célzott fejlesztésekre 
van szükség. Kiemelte, hogy a vármegyeszékhe-
lyek és megyei jogú városok környezete gyor-
sabban fejlődik – ezért is fontos a tudatos, 
térségi szintű gondolkodás. Oroszlány számára 
különösen fontos volt a részvétel, hiszen az 
oroszlányi képviselő-testület kiemelten kezeli 
a káptalanfüredi volt ifjúsági tábor fejlesz-
tését, amelyhez a program keretei között érté-
kes szakmai útmutatást kaptak.

BRINGÁS REGGELI – KÉT KERÉKEN AZ 
ISKOLÁBA! 
A Hunyadi Mátyás Általános Isko-
la előtt reggeli várta a kerék-
párosokat, rolleresekt a brin-
gás nap keretében, ami délután is 
folytatódott! 
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KITÜNTETÉSEK ÁTADÁ-SÁRA KERÜLT SOR A MAGYAR VÖRÖSKERESZT NAPJA ALKALMÁBÓL A Komárom-Esztergom vármegyei vöröske-resztes ünnepségen az oroszlányi Frész-né Danis Ildikó is elismerésben része-sült. Vöröskeresz-tes tevékenységéért bronz-fokozatú ki-tüntetést vehetett át.

EGYEZTETŐ MEGBESZÉLÉS AZ ORSZÁGOS 
ROMA ÖNKORMÁNYZAT ALELNÖKÉVEL ÉS 
KÉPVISELŐJÉVELA találkozó célja a helyi bérlakások-
ban élők helyzetének áttekintése volt. A 
probléma nem egyedi – a bérlakások iránti 
igény jóval nagyobb, mint a rendelkezés-
re álló lakások száma. A jelenlegi szabá-
lyozás értelmében a bérleti szerződéseket 
ötévente újra kell értékelni. Ennek men-
tén keres a város a lehetőségeket, hogyan 
tudná méltányosan és felelősen kezelni a 
kialakult helyzetet.

SZAKMAI NAP OROSZLÁNYBAN – A 30 ÉV FELETTI ÁLLÁSKERESŐKÉRTCél: segíteni azoknak, akik újra szeretnének bekapcsolódni a munka világába.

TISZTELGÉS A MAGYAR HŐSÖK ELŐTT OROSZLÁNYBAN 
A megemlékezést az evangélikus templom előtti első világhábo-rús emléktáblánál tartotta az oroszlányi Rákóczi Szövetség. Nagy Csaba elnök köszöntötte az egybegyűlteket, majd Nagy Ro-land ünnepi beszédében törté-nelmi visszatekintést adott a hősök napjáról, majd a megemlé-kezés zárásaként koszorúzásra került sor.

VIRÁGBA BORULT A VÁROSKÖZPONT! 
Az elmúlt napokban befejeződött az 
egynyári virágok ültetése – Oroszlány 
ismét színes, virágos arculattal kö-
szönti a nyarat! Több mint 6 300 tő 
virág gazdagítja köztereinket, köztük:
850 futópetúnia és egynyári színes be-
gónia, 813 salvia, 500 bársonyvirág, 
375 díszcsalán, valamint muskátli, 
évelő szegfű, szúnyogriasztó növény, 
pampafű, és bordó-fehér-rózsaszín be-
góniák is színesítik az ágyásokat. 
Oroszlány idén is virágos, rendezett 
városképpel várja a nyarat!

FEJLESZTÉSEK A TÁNCSICS UDVARBAN 
A Táncsics udvarban található kis játszó-
tér állapotáról és fejlesztési lehetősége-
iről egyetetett a napokban Gerenday Zsu-
zsanna alpolgármester Dudás Kingával, az 
OIH Zrt. munkatársával, valamint egy helyi 
lakóval, hogy a lakossági jelzéseket átte-
kintsék.
A megbeszélés során több konkrét fejlesz-
tési elképzelés is körvonalazódott, melyek 
még az idei évben megvalósulnak:
– a három régi, támla nélküli pad cseréje 
korszerű, új hulladékgyűjtő kihelyezése, a 
hiányzó rugós játszóeszköz pótlása, vala-
mint az ütéscsillapító felület felújítása, 
a környező zöldfelület rendezése.
A hosszabb távú cél egy átfogó koncepció-
terv elkészítése, amely a teljes játszótér 
és környezetének megújítását szolgálja. A 
bejárás során az érintettek megtekintették 
a Táncsics Mihály utca 13. számú tömb mel-
letti pihenőhelyet is, ahol szintén javí-
tásokat terveznek! 
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Gondoskodás mindennap 
Szociális étkeztetés és az idősek nappali ellátása Oroszlányban

Oroszlány Város Önkormányzata elkötelezetten gondos-
kodik az idősebb korosztályról és a szociálisan rászoruló la-
kosokról. Az Önkormányzati Szociális Szolgálaton keresztül 
több fontos alapszolgáltatást biztosít, korábbi ígéretünket be-
tartva ezeket sorozat keretében ismerhetik meg kedves Olvasó-
ink. Írásunkban a szociális étkeztetést és az idősek nappali el-
látását mutatjuk be.

Szociális étkeztetés
A szociális étkeztetés célja, hogy a városban élő, rászoruló em-

berek számára legalább napi egyszeri meleg étkezést biztosítson. 
A szolgáltatás igénybe vehető többek között a 70 év felettiek, egye-
dül élő 60 év feletti személyek, rendszeres 
gyermekvédelmi kedvezményben része-
sülő családok, diétás étkezést igénylők, 
fogyatékossággal élők, pszichiátriai vagy 
szenvedélybetegséggel küzdők, valamint 
hajléktalan személyek számára is. Emel-
lett a háziorvos igazolása alapján, az ön-
maga ellátására részben képtelen szemé-
lyek is igényelhetik a szolgáltatást.

Az ellátás biztosítására irányuló kérel-
met az Önkormányzati Szociális Szolgá-
latnál kell benyújtani a 2840 Oroszlány, 
Hunyadi J. út 7. szám alatt az Időskorúak Gondozóházában. Az 
intézményvezető saját hatáskörében dönt az ellátás biztosításáról.

– A szolgáltatást személyesen a Hunyadi János út 7. szám alatti 
telephelyünkön lehet igényelni, a szükséges dokumentumok be-
nyújtásával egyidejűleg, szerdai napok kivételével naponta 8 és 14 
óra között. A támogatásokkal kapcsolatban bővebb információt 
a 06-34/560-070-es telefonszám 122-es mellékén kérhetnek az ér-
deklődő a jelzett időpontban. Az a célunk, hogy azok is megkap-
ják a szükséges ellátást, akik koruk, egészségi állapotuk vagy szo-
ciális helyzetük miatt segítségre szorulnak, mindezt emberséggel 
és figyelemmel – fogalmaz Ságiné Kincses Ágnes, az intézmény 
vezetője. Az ebédet a város főzőkonyháján készítik, az ételt el le-
het vinni, vagy igény szerint házhoz is szállítják.

Közösség, gondoskodás, biztonság – idősek 
nappali klubja

Az idősek nappali ellátásának keretei között elsősorban a sa-
ját otthonukban élő személyek részére biztosítanak lehetőséget a 
napközbeni tartózkodásra, társas kapcsolatok építésére és ápo-
lására, valamint az alapvető higiéniai szükségleteik kielégítésé-
re. Az idősek nappali ellátása tizennyolcadik életévüket betöltött, 
egészségi állapotuk vagy idős koruk miatt szociális és mentális 
támogatásra szoruló, önmaguk ellátására részben képes szemé-
lyek részére nyújt szolgáltatást. 

– Az intézmény az ellátást igénybe vevők ré-
szére szociális, egészségi, mentális állapotuk-
nak megfelelő napi életritmust biztosító szol-
gáltatást nyújt, a helyi igényeknek megfelelő 
közösségi programokat szervez, valamint he-
lyet biztosít a közösségi szervezésű programok-
nak, csoportoknak, valamint biztosítja, hogy a 
szolgáltatás nyitott formában, az ellátotti kör és 
a lakosság által egyaránt elérhető módon mű-
ködjön – ismerteti Ságiné Kincses Ágnes in-
tézményvezető. – Az intézmény rendelkezik: a 
közösségi együttlétre, a pihenésre, a személyi 
tisztálkodásra, a személyes ruházat tisztításá-
ra, az étel melegítésére, tálalására és elfogyasz-
tására szolgáló helyiségekkel. A szolgálta-

tói nyilvántartásba bejegyzett férőhelyek száma: 40 fő. Jelenleg 
is bármikor tudunk új igénylőket fogadni, vagy személyesen le-
het érdeklődni a Hunyadi János út 7. szám alatti telephelyünkön, 
vagy telefonon: 06-34-560-070-es számon, a 122-es melléken. Az 
idősek nappali klubja szolgáltatás térítési díja: 240 Ft. Étkezéssel 
együtt: 240 Ft + 1047,75 Ft, összesen: 1287,75 Ft.

Az önkormányzat rendeletben szabályozza, hogy a térítési díj 
milyen esetekben csökkenthető, illetve engedhető el. Az intéz-
ményvezető tájékoztatásul elmondja, hogy szükség szerint szak-
orvoshoz irányítás történik. A gondozónők igény szerint vérnyo-
más, vércukor-, illetve testsúlymérést végeznek. A klub a személyi 
higiéné (tisztálkodási és mosási) lehetőségét is biztosítja. A gon-
dozónők segítséget nyújtanak a gyógyászati segédeszközök kiíra-

tásánál és beszerzésénél. A klubban egyé-
ni és csoportos foglakozások vannak. A 
megfelelő életvitel kialakításához, illetve 
hivatalos ügyek intézéséhez nyújtunk se-
gítséget. 

– Egyik fontos célja a hasznos időeltöl-
tés. A foglakoztatás lehet fizikai és szelle-
mi tevékenység, emellett játékokat, vetél-
kedőket szervezünk. Figyelmet fordítunk 
a testi kondíció megőrzésére is: torná-
zunk, sétálunk. Kulturális és szórakozta-
tó programokat, rendezvényeket szerve-

zünk, és a társadalmi ünnepekről is megemlékezünk. A Kölcsey 
Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár igazgatója felajánlása 
által minden hónapban öt lakónk, vagy nappali klubos ellátot-
tunk színházi előadáson vehet részt, és még a szállítást is ők in-
tézik. Ezzel a lehetőséggel minden hónapban élünk, az idősek na-
gyon szeretik ezeket a színházi előadásokat, zenés programokat. 
A klubban napi, heti, havi és éves terv szerint dolgoznak a kollé-
gák, az idősek igényeihez igazodnak, ezáltal találnak ki újabb és 
újabb öleteket, melyekkel színesíthetik a mindennapokat. Min-
denféle program fellelhető, például vannak közös kávés napok, 
szépségápolás, különböző témák kapcsán közös beszélgetések, 
kézműveskedés, zenehallgatás, filmezés és még hosszan sorolhat-
nám, mi mindent csinálnak. Szeretném is bíztatni a város időseit, 
hogy látogassanak el klubba, ugyanis arra is van lehetőség, hogy 
egy-egy próbanap alkalmával belelássanak a működésbe, és ha 
elnyerte a tetszésüket a szolgáltatás, be tudják nyújtani a kérelmü-
ket. Ezen kívül egy orvosi papírt kell kitöltetni a házi orvosukkal, 
és utána naponta járhatnak az Idősek nappali klubjába. Minden 
hétköznap igénybe vehető a szolgáltatás, ebédelni szükség esetén, 
hétvégén is be tud menni a klubos. 

Ságiné Kincses Ágnes végezetül elmondja, hogy azok, akik be-
kerülnek hozzájuk, nagyon szívesen járnak. Azért is fontos ez a 
szolgáltatás, mert azokkal az egyedül élő idősekkel, akikről tud-
ják, hogy minden nap mennek hozzájuk, folyamatosan kapcsolat-

ban vannak. Ha esetleg nem jönnek és ezt nem 
jelezték, a kollégák azonnal telefonálnak, de 
szükség esetén a lakására is elmennek meggyő-
ződni arról, hogy nem történt e valami gond az 
ellátottal. Így azonnali segítséget tudnak nyúj-
tani. 

A másik fontos dolog, hogy azok, akik már 
járnak a klubba, és megismerik az intézményt, 
illetve az ott dolgozókat, sokkal könnyeb-
ben költöznek be az időskorúak gondozóházá-
ba, hiszen nem lesz ismeretlen számukra sem 
a környezet, sem az ott lakó idős emberek. Ki-
alakulnak fontos kapcsolatok, barátságok, ami 
megkönnyíti számukra a döntést, ha már 24 
órás felügyeletre szorulnak koruk, egészségi ál-
lapotuk miatt. 
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Kerékpárra pattanva a jövőbe 
A gyermekek biztonságos közlekedését segíti a Bringasuli és az iskolautca program

A közlekedési kultúra nemcsak a járművekről és szabá-
lyokról szól, hanem emberekről, szemléletről, közösségekről 
is. Oroszlányban az Önkormányzat teljes körű támogatásával 
most egy olyan országos program nyert teret, amely már évek 
óta dolgozik azért, hogy a gyerekek tudatos, biztonságos és ak-
tív közlekedőkké váljanak. A Bringasuli nem csupán oktatás, 
hanem szemléletformálás is – erről mesélt nekünk Abelovszky 
Tamás, a program vezetője.

– A Bringasuli program körülbelül 20 évvel ezelőtt indult el, 
akkor még alapvetően inkább a szórakoz(tat)ásra fókuszálva egy 
kerékpáros ügyességi pályával, amellyel az akkori támogatóknak 
köszönhetően országszerte számos általános iskolában megjelen-
tünk – idézi fel a kezdeteket Abelovszky Tamás. 

Már ekkor is jelen volt a KRESZ-oktatás, de a hangsúly 2008-
ban tolódott el komolyabban a nevelés irányába, amikor egy 20 is-
kolát érintő pilot programban már célzottan is foglalkoztak a gye-
rekek közlekedési ismereteinek fejlesztésével.

– Az elmúlt majdnem két évtizedben egyre inkább előtérbe ke-
rült a tananyagfejlesztés, különböző pedagógusképzések fejlesz-
tése és szervezése annak érdekében, hogy azoknak a tanároknak 
meg tudjunk adni minden szakmai segítséget, akik szeretnének 
(kerékpáros) közlekedésre neveléssel foglalkozni.

A Bringasuli ma már országos partnerkapcsolatokkal műkö-
dik: az Oktatási Hivatal, az Országos Rendőr-főkapitányság Bal-
esetmegelőzési Bizottsága, valamint az Aktív Magyarországért 
Felelős Államtitkárság is támogatja a munkájukat. Utóbbinak kö-
szönhetően indult el egy nagyszabású célkitűzés: a következő tan-
év végéig 10 000 gyermek bevonása a Bringasuli iskolai program-
jába. Tamás számára ez nemcsak munka, hanem küldetés is. 

– Én magam a kezdetektől folyamatosan részt vettem a Bringa-
suli program fejlesztésében, több mint 10 éve főállásban ezzel fog-
lalkozom, így tulajdonképpen ez tölti ki az életemet. Számomra a 
legfontosabb, hogy minél több tanárhoz, és rajtuk keresztül minél 
több gyermekhez jusson el az a tudás, amit az elmúlt években ösz-
szegyűjtöttünk Európa minden tájáról.

A Bringasulihoz szorosan kapcsolódik az olaszországi Bolza-
nóból indult úgynevezett „iskolautca” koncepció is, amely Nyu-
gat-Európában már több városban sikeresen működik. 

– Az iskolautca nem más, mint az intézmény előtti utcaszakasz 
ideiglenes vagy állandó lezárása a gépjárműforgalom elől az oda 
tartó vagy onnan hazainduló gyerekek biztonsága érdekében. A 
Bringasuli programmal a kezdetek óta az egyik legfontosabb cé-
lunk a folyamatos fejlődés, a létező jó gyakorlatok megismerése 
és lehetőség szerint átvétele, ezért pályáztunk az Erasmus+ prog-
ram keretében belgiumi, romániai és macedón partnerekkel kö-
zösen iskolautca útmutatók létrehozására. Ennek a projektnek a 
keretében dolgozunk együtt Oroszlány Város Önkormányzatával 
is, amely teljes mellszélességgel kiáll az iskolautca koncepció mel-
lett és minden segítséget megad ahhoz, hogy – az országban má-
sodikként – a Hunyadi Mátyás Általános Iskola előtti utcaszakasz 
akár már szeptembertől iskolautca legyen reggelenként – mond-
ja Abelovszky Tamás hangsúlyozva, a cél világos: egy olyan közle-

kedési kultúrát kialakítani, amelyben a gyerekek nemcsak utasok, 
hanem aktív, tudatos résztvevők. – A legfontosabb közeg ebből a 
szempontból a család, de az iskolának is fontos feladata az önál-
ló és biztonságos közlekedéshez szükséges tudás pontosítása és el-
mélyítése. A Bringasuli programmal az a célunk, hogy minél több 
gyermek számára elősegítsük az önálló, magabiztos és biztonsá-
gos kerékpáros közlekedés élményét. Ennek érdekében pedagó-
gusképzéseket szervezünk, hogy minél több felkészült tanárnak 
legyen lehetősége kerékpáros foglalkozásokat szervezni; tananya-
gokat fejlesztünk, hogy bárki számára elérhető legyenek az önálló 
közlekedéshez szükséges alapvető ismeretek, és folyamatosan ke-
ressük az olyan előremutató lehetőségeket, mint például az isko-
lautca, amelyeket a helyi önkormányzatokkal partnerségben tu-
dunk megvalósítani.

A visszajelzésekről szólva a programvezető elmondta, hogy el-
sősorban a programjaikban részt vevő tanároktól kapnak közvet-
len visszajelzéseket, ami alapján az biztosan elmondható, hogy jó 
úton járnak, értékes és hasznos tudást adnak mind a pedagógu-
sok, mind pedig rajtuk keresztül a gyerekek kezébe. A jövőt illető-
en Tamás eltökélt: 

– A Bringasuli programmal kapcsolatban kezdettől fogva az 
cél lebeg szemünk előtt, hogy minden gyermeknek legyen lehe-
tősége részt venni valamilyen formában kerékpáros oktatásban. 
Ahogy az elmúlt években, úgy továbbra is azon fogunk dolgozni, 
hogy ehhez minden adott legyen – a szükséges tananyagok, a gya-
korlati oktatáshoz szükséges módszertan és a felkészült oktatók 
(pedagógusok) egyaránt – mondja Abelovszky Tamás kiemelve, 
hogy az iskolautca és a Bringasuli program oroszlányi megvaló-
sítása az önkormányzattal szoros együttműködésben zajlik. – Az 
önkormányzat és az iskola képviselője részt vesz tanulmányútja-
inkon, projekttalálkozóinkon, illetve folyamatosan egyeztetünk 
minden lépést ahhoz, hogy közösen sikerre vigyük az iskolautca 
ügyét Oroszlányban, amelyhez minden segítséget megkapunk.

Oroszlány tehát újabb lépést tesz a biztonságos, környezettu-
datos és gyermekbarát városi közlekedés irányába. A kerékpár itt 
nemcsak kétkerekű jármű – hanem lehetőség is arra, hogy tudást, 
felelősséget és élményt közvetítsen a jövő nemzedékének.

– Az önkormányzat és az iskola együttműködésében a Hava-
si Márton utca Óvoda köz és Bánki Donát utca közötti szakasza 
iskolaidőben tanítási napokon 7:15 és 8:00 között csak gyalog, ke-
rékpárral, rollerrel lesz megközelíthető. A tesztidőszak várhatóan 
2026. január 31-ig, az őszi félév végéig tart, ezt követően az önkor-
mányzat a tapasztalatok alapján dönt a folytatásról. A közleke-
dést számos tervezett változás fogja javítani az iskola környékén, 
így például „puszi és menj” parkolóhelyek kerülnek kialakításra 
a Népekbarátsága utcában, illetve az Önkormányzat vizsgálja az 
Óvoda köz és az Irinyi János utca átkötés lehetőségét, amely első-
sorban a bölcsődéhez gépjárművel érkezők, valamint az ott élők 
közlekedését könnyítené meg. A konkrét intézkedésekről a későb-
biekben plakátokon, szórólapokon, illetve az önkormányzat mé-
diafelületein nyújtunk részletes tájékoztatást. A cél egyértelmű, 
szeretnénk, hogy a gyerekek minél többet mozogjanak, minél in-
kább az egészséges életmód felé kacsingassanak, többet kommu-
nikáljanak, közösségeket alakítsanak ki és ezt a lehető legtisz-
tább levegőn tudják megtenni. Mindannyian tudjuk, hogy nem 
egy 100 méteres útszakasz ideiglenes lezárásával fogjuk megfor-
dítani a klímaváltozást, de a gyerekeknek adhatunk egy kis ext-
ra teret, hogy együtt legyenek és ezt biztonságos körülmények kö-
zött tehessék meg – azt gondolom ez a szülőknek is fontos. Bízom 
benne, hogy komolyabb fennakadás nélkül, a tesztidőszak után, 
véglegesíteni tudjuk ezt a projektet. Tudom, hogy mindenkinek az 
ideje nagyon fontos, én is minden reggel viszem a kislányom óvo-
dába, van hogy én is elvesztem a türelmem, de mélyen magunka 
nézve, mégiscsak tudjuk, hogy ezek a tervek a gyermekeink fejlő-
dését szolgálják és ők a legfontosabbak.
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Új jármű segíti 
az oroszlányi ebrendészek munkáját

Az állatvédelem nemcsak hivatás, de 
hivatásos emberség is – különösen akkor, 
ha a háttér biztosított. Az Oroszlányi Eb-
rendészeti telep eszközparkja most új au-
tóval bővült, ami nemcsak előrelépés, de 
a városvezetés állatszeretetét és elkötele-
zettségét is bizonyítja. A mindennapok 
nehézségeiről, az új jármű jelentőségé-
ről és a helyi állattartási szokásokról Ló-
czi Krisztián, a Városrendészeti Iroda 
irodavezetője mesélt.

– A telepen a hangulat a megszokott 
nyugodt. A napi feladatok közé tartozik a 
takarítás, etetés, a kutyák gondozása, illet-
ve a telep karbantartása. Mindezek mellett 
a kollégák nap, mint nap bejárják a várost, 
befogják a kóbor kutyákat, elszállítják az 
elhullott állatokat, gondoskodnak az elhe-
lyezésről – meséli Lóczi Krisztián, a Város-
rendészeti Iroda irodavezetője.

Örömmel osztja meg, hogy nemrég új, 
elektromos járművet kaptak az önkor-
mányzattól, amely jelentős könnyebbséget 
hozott a munkavégzésben.

– Az előző gépjármű már elég régi volt 
és sajnos egyre gyakrabban fordultak elő 
műszaki problémák, amelyek akadályoz-
ták a működtetését. Az új elektromos gép-
jármű nagyobb a korábbinál, így több 
eszközt, felszerelést tudunk szállítani egy-
szerre, ami nagyban megkönnyíti a min-
dennapi munkánkat. Az új gépjármű kör-
nyezetbarát, és nem elhanyagolható, hogy 
kevesebb az üzemeltetési költsége is.

Aki valaha is foglalkozott állatokkal, 
tudja, mennyire megterhelő lehet ez a fel-
adat érzelmileg is. Ezért az ebrendészeknél 

a szakértelem és az állatszeretet mellett kü-
lönösen fontos a lelki állóképesség is.

– Állatmentéskor nagyon sokat számít 
a rutin, a tudás. A telepen dolgozó kollé-
gák több tízéves gyakorlattal rendelkez-
nek, ahogy a szükséges végzettségekkel is. 
Szeretik az állatokat és nagy tapasztalattal 
rendelkeznek, ezért inkább a feladatokra 
koncentrálnak és próbálják kizárni az ese-
tek lelki kihívásait, de természetesen van-
nak egyedi esetek is, amikor ez a feladat 
sem egyszerű. Minden eset más és más, de 
sokat egyeztetnek a kollégák, és minden 
esetben arra törekszenek, hogy az intézke-
déseik szakszerűek legyenek.

Oroszlányban az állatvédelem nem csu-
pán szólam: az önkormányzat évről évre 
biztosítja a működés és a fejlesztések költ-
ségeit. A telephely jól felszerelt, az utóbbi 
időben például új irodakonténert is besze-
reztek, ami jelentősen javította a munka-
körülményeket.

Ami pedig a lakosság részéről a felelős 
állattartást illeti, Lóczi Krisztián szerint 
van előrelépés:

– Úgy tapasztaljuk, hogy az utóbbi idő-
ben ezen a területen fejlődés mutatkozik 
Oroszlányban, és jobban állunk, mint az 

országos átlag, de folyamatosan azon dol-
gozunk, hogy ez a tendencia tovább foly-
tatódjon. Vannak egyedi esetek, terüle-
tek, ahol nehezebben tudjuk érvényesíteni 
a jogszabályokat, de ezeken a területeken 
rendszeres akciókat szervezünk a rend-
őrség bevonásával, amelyeken részt vesz-
nek a Városrendészeti Iroda közterület-fel-
ügyelői, illetve a hatósági állatorvos is. 
Természetesen nem a szankcionálás a célja 
az ellenőrzéseknek, hanem az, hogy a fele-
lős állattartás itt is érvényesüljön és belás-
sák például az ivartalanítás fontosságát – 
mondja el az irodavezető hozzátéve, hogy a 
jövőre nézve is vannak terveik. Ha bármit 
kívánhatna, Lóczi Krisztián ezt kérné: – 
Sok tervünk van még a telep fejlesztésével 
kapcsolatban, ezért, ha egyet kívánhatunk, 
akkor az az lenne, hogy az önkormányzat 
olyan anyagi helyzetben legyen mindig, 
hogy ezeket meg tudjuk valósítani.

Ha valaki úgy érzi, hogy segíteni szeret-
ne, akár egy örökbefogadással is megtehe-
ti. A telep honlapján (https://ebrendeszet.
oroszlany.hu/) rendszeresen frissítik az 
örökbe fogadható kutyák listáját – és az új 
jármű is hamar odaér, ha egy bajba jutott 
négylábú segítségre szorul.

„Voltunk, mint ti, lesztek, mint mi…”
A történelem gyakran csendben, névtelenül őrzi hőseit. Van 

azonban, amikor a múlt nem marad rejtve – különösen ha 
akadnak, akik tenni akarnak azért, hogy ne vesszen el. A Rá-
kóczi Szövetség Oroszlányi Szervezetének egyik legutóbbi kez-
deményezése is ezt a célt szolgálta: a Hősök Napja alkalmából 
méltó módon helyreállítottak egy II. világháborús katonasírt a 
városi temetőben. Az akcióról, a kutatásról és az emlékezés fon-
tosságáról Nagy Csaba elnök mesélt.

A huszárként hősi halált halt Szücs István neve már régóta is-
mert volt a helyi történelem iránt elkötelezett kutatók körében. 
Mint Nagy Csaba elmondta, Nagy Roland oroszlányi kötődésű 
történész, levéltáros közel 10 éve kutatja Oroszlány II. világháborús 
történetét, és folyamatosan gyűjti a témához kapcsolódó adatokat, 
dokumentumokat. 

– A huszárként hősi halált halt Szücs István neve már a kezde-
tekkor felbukkant a forrásokban, azonban azokból halálának és te-
metésének dátumánál, illetve annál, hogy Oroszlányban temették 
el, több nem derült ki. Később, a városi temető bejárása során si-
került megtalálni a gondozatlan, vélhetően több évtizede nem lá-
togatott sírt, amelynek táblájáról leolvasható volt születési helye: 
Rábapordány. Innen kezdtek összefonódni a szálak a két telepü-
lés között. A helyi Rákóczi Szövetség – amelynek a fiatal kutató is 

elnökségi tagja – 30 évvel ezelőtti megalakulásakor célként és fel-
adatként jelölte meg városunk történelmi emlékeinek ápolását, 
gondozását. Megtudtuk, hogy a tragikusan fiatalon elesett Szücs 
István 1920. október 1-jén született, rövid életéről azonban még 
mindig kevés információval rendelkezünk. Annyi bizonyos, hogy 
a II. világháborúban a Vértes-térségében 1944–1945 fordulóján be-
vetett 1. huszárhadosztály kötelékében harcolt. Alakulata és halálá-
nak körülményei pontosan nem ismertek, csupán az a tény, hogy 
idén 80 esztendeje, 1945. január 30-án hunyt el, s még ugyanazon a 
napon Oroszlányban eltemették. Mindössze 24 évet élt… – mond-
ta Nagy Csaba.

A folytatódó történelmi nyomozás során pedig a Rákóczi Szö-
vetség munkáját nemcsak helyi, hanem rábaközi kutatók is segí-
tették. 

– Családtagjai sajnos már nincsenek az élők sorában, gyermeke 
nem született. A Rábaközi Helytörténet-kutatók Társulatának se-
gítségével Roland felvette a kapcsolatot a Rábapordány múltját év-
tizedek óta kutató két helytörténésszel, Galambosné Visy Máriával 
és Horváth Alajossal. Kettejük legújabb kutatómunkája eredmé-
nyeképpen sikerült megtalálni azt a rábapordányi családot, akik 
Szücs István édesanyját az utolsó éveiben segítették. Nagyon meg-
ható volt velük a találkozás, nagyon hálásak mindenkinek, akik 
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valamilyen formában kivették a ré-
szüket a munkából. A három kuta-
tó minden általuk ismert informá-
ciót megosztott Szücs Istvánról és 
családjáról.

Az emlékezés nemcsak a múlt fel-
idézése, hanem kézzel fogható tette-
ket is jelent. A sír méltó rendbetéte-
le több szervezet és magánszemély 
összefogásának eredménye volt.

– A sírhelyet Oroszlány Város 
Önkormányzatának Képviselő-tes-
tülete egyhangú döntéssel, 2025 áp-
rilisában védetté nyilvánította. Ezt követően megtörtént a sírkő és 
a sírhely környezetének rendbetétele a Libitina Kft., valamint a he-
lyi Rákóczi Szövetség tagjainak segítségével. A sírkő tisztítását, fel-
újítását, valamint a régire helyezett, eredetivel megegyező szövegű 
új tábla elkészítését Körmendi Zoltán helyi aranykoszorús kőfara-
gó mester felajánlásként végezte el. A példaértékű összefogásnak 
köszönhetően a síremlék megújulása egyetlen forintba sem került.

A gondosan helyreállított katonasírra a Hősök Napján koszorú 
került – a csendes tisztelet és emlékezés jeléül. A sírfelirat egyszerű, 
de mély értelmű üzenete ma is megszólít bennünket, időtálló gon-
dolatként szólva a jelen emberéhez.

– Hisszük és valljuk, hogy a kegyelet ápolása hidat képez a múlt 
és jövő, a háború és béke, a gyűlölet és megbékélés között. Erköl-

csi kötelességünk a történelmi emléke-
zet ápolása, annak méltó átadása az utá-
nunk következő generációnak, hogy 
számukra is legyen hely, ahol majd fejet 
hajthatnak. Erre figyelmeztet mindenkit 
az ősi sírfelirat is: „Voltunk, mint ti, lesz-
tek, mint mi.”

Az oroszlányi Rákóczi Szövetség nem 
először és nem is utoljára tett a város tör-
ténelmi emlékeinek megőrzéséért.

– Az önkormányzattal összefogva 
számos mementót – Millenniumi em-
lékmű, Aradi vértanúk obeliszkje, Rá-

kóczi-szobor – avattunk a városban, szinte az összes történelmi 
emlékművet, emléktáblát felújítattuk. Rendszeresen szervezünk 
történelmi megemlékezéseket, előadásokat, melyekre egyre na-
gyobb érdeklődés mutatkozik. A Rákóczi Szövetség feladatai kö-
zött a történelmi múltra való visszatekintések, emlékezések a jövő-
ben is kiemelt szerepet kapnak. Amennyiben a későbbi kutatások 
eredményeképpen találunk újabb hősi emléket, gondozás alá vesz-
szük.

Szücs István neve immár nemcsak egy régi iraton vagy kőbe vé-
sett táblán szerepel – az oroszlányi közösség emlékezetében is he-
lyet kapott. A sírfelirat szavai, így többé nem csak emlékek – ha-
nem feladat is a jelennek. 

„Voltunk, mint ti, lesztek, mint mi”

Bezárult a kör – tíz kristálydíler kézre került
Nagyszabású sajtótájékoztatót tartott 

2025. május 21-én a Komárom-Eszter-
gom Vármegyei Rendőr-főkapitányság 
Tatabányán. A rendezvényen Hufná-
gel Ákos r. alezredes, kapitányságvezető 
is részt vett, aki részletesen beszélt egy, 
a közelmúltban lezárult, hónapokon át 
tartó nyomozásról, valamint a drogpre-
venció fontosságáról.

A „Bezárult a kör” című sajtótájékoz-
tató keretében bemutatott ügyben hét hó-
napon át folyt a nyomozás, négy várme-
gyét érintve. Az oroszlányi nyomozók a 
 DELTA Program keretében tíz kristálydí-
lert vontak ki a forgalomból, akik elsősor-
ban a Német- és a Nyíres-dűlő környékén 
kereskedtek új pszichoaktív anyagokkal.

– Tavaly októberben az oroszlányi nyo-
mozók új pszichoaktív anyaggal visszaélés 
bűntettének gyanújával vettek őrizetbe 
két helyi lakost. A rendőrök több, alufóli-
ába tekert pakettet és nejlonzacskót talál-
tak náluk, amikben új pszichoaktív anyag 
volt. A gyanú szerint nemcsak saját fo-
gyasztásra tartották a tiltott szert, hanem 
kereskedtek is azzal, elmondásuk szerint 
fél grammot ötezer forintért adtak – is-
mertette Hufnágel Ákos r. alezredes, kapi-
tányságvezető.

Hozzátette, hogy a nyomozás további 
eredményeként újabb gyanúsítottakat fog-
tak el. Novemberben további három férfit 
fogtak el a rendőrök, egyiküktől közel 
112 gramm kábítószergyanús, kristályos 
anyagot foglaltak le. Terhelő vallomást tet-
tek M. Ferencre, akitől közel 160 gramm 
kristályt, új pszichoaktív anyagot vásárol-
tak 550 ezer forintért. Március 11-én kora 
reggel a Komárom-Esztergom Vármegyei 
Rendőr-főkapitányság nyomozói a Heves 

vármegyei kollégákkal együttműködve 
otthonában ütöttek rajta M. Ferencen. A 
rendőrök kutatást tartottak a férfi lakásán, 
amely során 7 gramm droggyanús anya-
got foglaltak le. Új pszichoaktív anyaggal 
visszaélés bűntett miatt indult eljárás M. 
Ferenc ellen, a nyomozók őrizetbe vették, 
és kezdeményezték letartóztatását. Ezzel 
azonban nem zárult le az Oroszlányban 
kristályt terítő dílerek elfogás sorozata. 

– A következőre május 13-án került sor, 
amikor kollégáink hajnalban oroszlányi 
és szentesi ingatlanokban csaptak le to-
vábbi terjesztőkre, akik szintén kristály-
lyal kereskedtek az oroszlányi Német- és 
Nyíres-dűlőben. Az akció során a nyomo-
zók három nőt és egy férfit vettek őrizet-
be. A helyszíni szemlék során munkatár-
saink bűncselekményből származó pénzt, 
összesen 3.848.500 forintot és több autót is 
lefoglaltak. 

A rendőrség felhívja a figyelmet, hogy a 
kábítószerek és az új pszichoaktív anyagok 
mindig kétséges összetételűek és eredetű-
ek, ezért élettani hatásuk kiszámíthatat-
lan, használatuk akár tragikus kimenetelű 
is lehet!

A prevenció és a közbiztonság fenntar-
tása nem csak a rendőrség feladata, hanem 
közös ügy. Oroszlány Város Önkormány-
zata aktívan támogatja a helyi rendőrkapi-
tányság munkáját.

– Oroszlány Város Önkormányzata 
folyamatos, napi kapcsolatban áll a ren-
dőrséggel. Együttműködési megállapo-
dás alapján támogatást nyújt az Orosz-
lányi Rendőrkapitányság részére. 2025 
évben egy Ford Ranger gépkocsit is vásá-
rolt az önkormányzat a helyi rendőrség-
nek – mondta el a kapitányságvezető, aki 

szerint örömteli, hogy a lakosság – külö-
nösen a fiatalok – nyitottak a megelőzéssel 
kapcsolatos témákra. A rendőrség számos 
fórumon, intézményi és közösségi esemé-
nyeken jelen van, ahol rendszeresen tar-
tanak drogprevenciós előadásokat. Bűn- 
és balesetmegelőzési előadó rend szeresen 
jár lakossági fórumokra, intézményekbe, 
iskolákba, óvodákba, ahol drogmegelőzési 
témakörben tart előadásokat. Teljes 
mértékben nyitott a lakosság és a fiatalok 
is ebben a témakörben. Szülői értekezlete-
ket is tartunk, melyeken nagyon nagy az 
érdeklődés a szülők részéről. Nagyon sok 
felkérést kapunk – mondhatni heti rend-
szerességgel – drogprevenciós előadás tar-
tására.

A rendőrség aktívan jelen van a vá-
ros rendezvényein is, és minden alkalmat 
megragad a lakosság tájékoztatására. Az 
egyik legnagyobb esemény a „Blue Com-
bat Day”, amely idén szeptember 13-án 
várja az érdeklődőket.

– Oroszlány város rendezvényeit nyo-
mon követjük, minden rendezvényen 
próbálunk megjelenni és a lakosságot tá-
jékoztatni. Minden évben tartunk egy 
nagyszabású rendezvényt, ami idén is 
megrendezésre kerül, a ‘Blue Combat Day’ 
2025. szeptember 13-án. Ezen a rendezvé-
nyen baleset-szimuláció, kutyás bemuta-
tó, bűnmegelőzési, baleset-megelőzési és 
drogprevenciós rendezvényekkel várjuk 
az érdeklődőket.

A sajtótájékoztató üzenete egyértel-
mű volt: a rendőrség határozottan lép fel a 
drogkereskedelem ellen, és folyamatos je-
lenlétével, megelőző munkájával hosszú 
távon is védeni kívánja a közösség bizton-
ságát és egészségét.
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Az oroszlányi gyermeknap rövid krónikája

Május utolsó vasárnapján idén is a gye-
rekek vehették birtokba a Szent Borbála 
teret. Minden nekik és róluk szólt, de ki-
csit másképp, mint az előző években. A 
szervezők arra törekedtek, hogy szakít-
va a sokéves hagyománnyal, idén az új-
donság erejével hassanak mindenkire.

A program egy nagy összefogás jegyé-
ben valósulhatott meg, hiszen a Kölcsey 
Ferenc Művelődési Központ és Könyvtá-
rat, két társszervező is segítette:

Délelőtt 10.30-tól zenés gyermekmati-
né várta a Bányász Klub Közösségi és Ren-
dezvényház szervezésében a legkisebbeket 
a szabadtéri színpadon. A Panna-bál és a 
BariBari együttesek interaktív zenés mű-
soraira bulizhatott minden aprótalpú.

Az Öt Pillér a Mozgáskorlátozottakért 
Alapítvány arcfestéssel, csillámtetoválás-
sal, a város elektromos riksáival, tépetthú-
sos szendvicsek árusításával és a Bius Zum-
ba Team műsorával színesítette a napot.

Délután három órától a RioterGames 
játékaival a virtuális valóság világa nyílt 
meg a gyermekek, sőt a játékos kedvű fel-
nőttek előtt is. Egy sötét sátorban, speciá-
lis szemüvegek és más eszközök segítségé-
vel lézerkardokkal apríthattak vagy éppen 
egy hullámvasútról lövöldözhettek a kép-
zelet földjén. 

A lézerharc pálya önkéntes kis akció-
hősei úgy érezhették magukat, mintha 

egy valódi akciófilmbe csöppentek volna. 
A hatalmas felfújható fedezékek mögül lö-
völdöző gyerekek Rambo-üzemmódba 
kapcsolva nevetgéltek és szerencsére senki 
sem volt veszélyben, hiszen mindez csak 
illúzió volt. 

Egy másik sátorban a gyerekek kedvük-
re száguldozhattak, mindezt a legnagyobb 
biztonságban, egy izgalmas autószimulá-
tor segítségével. Az érzékszervek próba-
tétele volt a párban játszható Fülek nélkül 
megmérettetés. Itt az egyik játékos semmit 

sem hallott a körülötte lévő világból, hi-
szen egy hatalmas fülhallgató szűrte ki a 
külvilág hangjait, míg a másik erősen arti-
kulálva próbálta rávenni társát, hogy száj-
ról olvasva fejtse meg a feladványokat. 

A Trükkös szemüveg akadálypályán a 
nagy szemüvegben kóborló gyerekek iga-
zán nehéz kihívással néztek szembe, hi-
szen a szemüvegen át semmi nem az volt, 
aminek látszott. Kicsit arrébb pedig min-
denki gyakorolhatta azt, ami nekünk ma-
gyaroknak szinte a vérében van, hiszen 
egy különleges íjászkodás tette próbára a 
vállalkozó szelleműeket, ha nem is lóháton 
hátrafelé, de mindenképp izgalmas kihí-
vásként kicsiknek és nagyoknak.

A különleges napot az oroszlányi tűz-
oltók habpartija zárta. Öröm volt nézni, 
ahogy a gyerekek nyakig merülnek az óri-
ási habtengerben.

Önfeledt gyermekkacajok, vattacukor 
és kürtőskalács illat töltötte be a teret a Vá-
rosi Gyereknapon. A hagyományos ele-
mek mellett pedig utat engedtünk a mo-
dern technikának, amikor ezen a napon 
a Szent Borbála tér melletti füves területe-
ken képzeletbeli dimenziókapukat nyitot-
tunk a virtuális valóságba.

szerző:  
Dallos  Zoltán  közművelődési  munkatárs

fotók: Domokos Enikő gyermek-
könyvtáros és Dallos Zoltán

Új Forrás májusi ajánló
Az Új Forrás irodalmi, művészeti és társadalmi folyó-

irat 2025. májusi lapszámában számos érdekes írás található.
Alberto Manguel argentin-kanadai író Jónás és a cethal esz-

széjét olvashatjuk elsőként. A szerző tizenhat éves korában, mi-
közben a Buenos Aires-i Pigmalion könyvesboltban dolgozott, 
a vak Jorge Luis Borges (a XX. századi világirodalom nemzetkö-
zileg elismert alakja) megkérte, hogy olvasson fel neki otthoná-
ban. Manguel számára a kapcsolat kulcsfontosságú volt. Húsz 
éves korában hagyta el Argentínát. Élt Franciaországban, az 
Egyesült Király ságban, Olaszországban, Francia Polinéziában, 

Kanadában, az Egyesült Államokban és Portugáliában. 2020 óta 
a portugáliai Lisszabonban működő Olvasástörténeti Kutató-
központ igazgatója.

Az amerikai költő, kritikus és műfordító Marianne Moore A 
te városod Ninive? verse is helyett kapott ebben a lapszámban. 
Moore költészete formai újításairól vált híressé. Az első hiva-
talosan publikált versei 1915-ben jelentek meg a The Egoist and 
 Poetry című folyóiratban. 1933-ban Moore elnyerte a Poetry ma-
gazin Helen Haire Levinson-díját. 1951-ben  Összegyűjtött ver-
sei ért a Pulitzer-díjat  és a  Bollingen-díjat vehetett át. Haláláig 
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A cet gyomrában nem voltak határidők, se fize-
tendő számlák, se főzni- és mosnivalók, se családi 
viták, melyekbe akkor kell beavatkozni, mikor 
megvan a záró hangzat a szonátához, se bank-
tisztviselők, akiknél kuncsorogni kell, se bosz-
szantó kritikusok. Így aztán e három nap és három 
éj során Jónás gondolkodott, imádkozott, aludt 
és álmodozott. 
Alberto Manguel: Jónás és a cethal 
 
Miért olyan lehangoló? 
  Mi taszít téged egy halas 
    fantazmagóriában? Minden 
      a szabadság nevében szóló 
        személyes zúgolódás nem tiltható? 
Marianne Moore: A te városod Ninive? 
 
A posztumusz műveket néha tévesen poszthu-
musznak nevezik, mert azt hiszik, hogy a szó azt 
jelenti, hogy a szerző halála után megjelent mű-
vekről van szó. De a posztumusz szó eredetileg 
csak azt jelenti, hogy a legeslegutolsó. Nem kell 
meghalni a legutolsó műhöz. Vannak alkotók, 
akik így akarják kicselezni a halált. Megalkotják 
a legutolsó művüket még életükben, és kiteszik 
az utolsó pontot, majd élnek sokáig, míg meg 
nem halnak. Hagyatékban hagyás nélkül.  
Bóna László: Az utolsó pont 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A busz másnap reggel indult Tianganba. Tíz órás 
út állt előtte. Repülővel alig egy óra alatt eljutott 
volna a fővárosba, de ha arra gondolt, hogy fel 
kell szállnia egy negyven személyes, légcsavaros 
repülőgépre, kiverte a veríték. 
Barnás Ferenc: Az út Tianganba 
 
Viszonylag közismert, hogy Babits szerette a de-
tektívregényeket és a különféle rejtélyes történe-
teket; kikapcsolódásként gyakran olvasott krimit. 
1933-ban a Nyugat Könyvről könyvre rovatába a 
Jánoshegyi szanatóriumból küldött jegyzeteket 
olvasmányairól. Ezekben valamelyest megmutat-
kozik, miért kedvelhette ezt a zsánert… 
Visy Beatrix: „Most e titkot kilesem” 
 
Ladik Katalin a sámánizmusról így nyilatkozott: 
„Ezt én találtam ki, úgy gondoltam, egyéni és 
avantgárd stílus kialakításához szükségem van 
erre, hiszen a költő bizonyos értelemben pap, aki 
közvetít és hatással bír. Ars poeticám volt, hogy 
én közvetíteni és megmutatni akarok valamit 
saját magam által.”  
Földes Györgyi: Varázsének, ráolvasás, bájolás
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gyakorlatilag minden amerikai költő számára elérhető kitünte-
tést magáénak tudhatott.

Vajon mi történik az írók halála utáni fiókban maradt kéz-
iratokkal? Erre kaphatunk választ Bóna László Az utolsó pont 
című írásában.

Kiemelkedő Balogh Robert pécsi szerzőtől az Ómamák és 
Ópapák versciklus, amely feldolgozása a KFMKK youtube csa-
tornáján megtekinthető. A teljes leírást a Schvab evangiliom 
(nagymamák orvosságos könyve) műben találhatjuk meg.

A szombathelyi születésű Kosztolánczy Tibor Rei Momo című 
remek írását is olvashatjuk a lapszámban. Az írással komolyab-
ban 1988 óta foglalkozik. Pár Élet, majd a Barbados Emlékkönyv 
címmel szépirodalmi és grafikai antológiákat szerkesztett. 1988-
ban novellákat írt az egykori Nappali Házban, majd a kétezres 
évek elején a Vigilia munkatársa.

Réder Ferenc prózaversei és Veres G. András verse is helyett 
kapott a májusi számban.

Visy Beatrix „Most e titkot kilesem” címmel megjelent írásá-
ban Babits Mihály Poe-fordítása körüli rejtélye-
ket és vonzódásokat ismerhetjük meg. 

Földes Gyöngyi tollából Ladik Katalin neoa-
vantgárd sámánverseibe és –performanszaiba 
kapunk betekintést a Varázsének, ráolvasás, bá-
jolás írásában.

Gerlóczy Gábor kiállításáról Transzmelankó-
lia címmel Máthé Andrea elgondolkodtató írását 
olvashatjuk el, amely 2025. március 16-án élő-
szóban elhangzott megnyitóra írott, szerkesztett 
változata.

Végül Jász Attila Komáromi Erzsébet Katalin 
művészetterapeuta és iparművészről Hajó vagy 
bárány? – Szövétnekszövegek című írását is-
merhetjük meg, amely a művésznő születésnapi 
konferenciáján 2025. március 22-én hangzott el a 
2B Galériában Budapesten. Komáromi Erzsébet 
Katalin művészeti és művészetpedagógiai mun-
kából kiindulva a művészetterápián keresztül, az 
art brut hitvallásán át a művészetpszichoterápi-
áig terjed.

A borítón és a lapzárókon Komáromi Erzsé-
bet Katalin csodaszép munkái láthatók.

Fél évszázad a kert szeretetével – Az 
Oroszlányi Kertbarátok Köre ma is 

nyitott az érdeklődők előtt 
Szedlák Jánosné Éva mesél közösségről, hagyományokról és kihívásokról

A kertészkedés nem csupán hasznos 
elfoglaltság, hanem igazi örömforrás 
is: a földdel való munka megnyugtat, a 
növények fejlődésének nyomon követé-
se pedig nap, mint nap sikerélményt ad. 
Aki kertet gondoz, az nemcsak zöldsé-
get, gyümölcsöt vagy virágot nevel, ha-
nem türelmet, kitartást és szeretetet is 
tanul. A természet közelsége feltölt, a 
közös kertművelés pedig barátságokat 
is szülhet. Az oroszlányi Kertbarátok 
Köre immár több mint ötven éve ápolja 
a kertészkedés hagyományát, segíti a ta-
pasztalatcserét és közösséget épít a ter-
mészet szeretetére nyitott emberek kö-
zött. A klub vezetője, Szedlák Jánosné 
Éva maga is hosszú évek óta aktív tagja 
ennek a közösségnek – nem csupán ker-
tészként, hanem szervezőként és lelkesí-
tőként is.

– A Kertbarátok Köre tavaly volt öt-
ven éve, hogy megalakult, tehát 1974-ben, 
a művelődési házzal egy időben – mesé-
li Éva. – Sajnos azt nem tudtam kideríte-
ni, ki volt az alapító, de egyik legidősebb 
tagunk úgy emlékszik, hogy egy tatabá-

nyai újságíró. Később Magyar Henrikné 
Ilike, egy kertészmérnök vezette egy ideig 
– idézi fel a kezdeteket Éva, aki 1999-ben 
költözött családjával egy nagy kertes ház-
ba, és hamar megérezte, milyen fontos a 
tudatos kertgondozás, ekkor kezdett el ér-
deklődni a klub iránt. Rövidesen nemcsak 
résztvevője, hanem vezetője is lett a kör-
nek. 

– A falu végén építkeztünk egy nagyon 
nagy telekre. A kert kialakulatlan volt, mi 
telepítettük a gyümölcsfákat és alakítot-
tam ki a díszkertet évek alatt. Ekkor be-
léptem a klubba és kezdtem járni a fog-
lalkozásra. Mivel Kajó Péter, az akkori 
igazgató már nem kívánta tovább csinál-
ni, felmerült, hogy   én vállaljam el a ve-
zetést – így 2001-ben elvállaltam. Akko-
riban körülbelül negyven tagunk volt, 
és nagyon mozgalmas élet folyt a klub-
ban. Kirándulni jártunk busszal kerté-
szeti kiállításokra. Évente bányásznapkor 
kiállításokat rendeztünk. Először a pol-
gármesteri hivatalban, aztán a művelő-
dési házban. Minden hónap utolsó kedd-
jén – nyári hónapokon kívül – tartottuk 

a foglalkozást. Megbeszéltük az év elején, 
hogy milyen témákról tartsunk előadást, 
majd ennek megfelelően hívtunk előa-
dókat, szakembereket. Metszés bemuta-
tót  tartottunk, permetezési tanácsokat 
kértünk. 

A klub hosszú ideig szoros kapcsolatot 
ápolt a tatai Jávorka Sándor Mezőgazda-
sági Szakiskolával, ahonnan gyakran hív-
tak előadókat. S a rendezvényeken való 
részvétel is fontos szerepet töltött be – 
minden évben részt vettek a tagok példá-
ul a művelődési ház Civileké a Ház prog-
ramján is. 

Az egyesület programjai ma is a közös-
ségi élményt és a szakmai fejlődést szol-
gálják. Az idők azonban változtak, anyagi 
korlátaik miatt kevesebb lehetőségük volt 
meghívni előadókat és a buszos kirándu-
lások is megszűntek. A tagság összetéte-
le is átalakult, a régi tagok kezdtek kiöre-
gedni, s már nem is művelnek kertet idős 
koruk miatt, illetve sokan el is mentek a 
régiek közül. Szerencsére azonban a kert 
örök, a természet szeretete örök, s ez re-
ményt ad arra, hogy a fiatal generáció tag-
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jai is kedvet kapnak becsatlakozni ebbe az 
örökifjú közösségbe, így Éva is bizakodó.

– Szeretnénk fiatalítani a klubot, szere-
tettel várunk minden új érdeklődőt. Mos-
tanában jöttek új tagok, és ennek nagyon 
örülünk. A fiatalok nem nagyon érdek-
lődnek a kertészkedés iránt. Általában 

díszkertet tartanak, mert   sokáig dolgoz-
nak minden nap, így idő hiányában nem 
tudnak termelői kerttel foglalkozni. Pedig 
nagy szeretettel várunk minden érdeklő-
dőt. Az idős kollégák nagy kerti tapaszta-
lattal rendelkeznek és szívesen adnak ta-
nácsokat, akár gyakorlati dolgokban is. 

S ami még talán ennél is fontosabb, 
hogy a tagok közösségi élmények irán-
ti kedve is megmaradt a mai napig. Így az 
együtt töltött időt gyakran kihasználják a 
tapasztalatcsere mellett egy kis kikapcso-
lódásra is.

– Minden évben összejövünk szalon-
nasütésre, bográcsozásra. Idén voltunk 
a Kertészeti Egyetem tavaszi kiállításán. 
Tervezzük, hogy megyünk Fehérvárcsur-
góra az éves kertészeti programra. 

Úgy tartják, együtt minden élmény 
tartalmasabb, s együtt minden könnyebb. 
Bár van, amihez mégis kevesen vannak, s 
a természeti elemekkel szemben bizony az 
összefogás sem mindig segít.

– A legnagyobb kihívás ma az időjá-
rás. A tavaszi fagyok nagy károkat okoz-
nak. Meg kell említenem, hogy a vadkár 
is igen megnövekedett. Sajnos a kiskertek-
ben az őzek, szarvasok mindent lerágnak 
így a tulajdonosok nem tudnak megfelelő 
mennyiségű növényt termelni.

A Kertbarátok Köre azonban nem adja 
fel. Továbbra is nyitottak minden kor-
osztály számára, szeretettel várva azokat, 
akik szívesen tanulnának, tapasztalatot 
cserélnének vagy egyszerűen csak jó tár-
saságra vágynak – a természet ölelésében.

2025. június 14. szombat

Napfényes Haraszt-hegyi Piknik. 13.00–17.00-ig a Haraszt-hegyen – 
Keresd elő a kosarat és a plédet, készítsd a családot! Teljesítsd az aka-
dályokat, gyűjtsd a pecséteket az AJÁNDÉKOKÉRT! A KFMKK játékos 
feladatokkal és Édes-Ég-Bolttal várja a gyerekeket. 
– Kincsvadászat – Helytörténeti társasjáték
– Ismerd fel! – puzzle – városi jelképek
– Képkereső – Ismerd fel a megyei nevezetességeket. – szobrok, mű-
emlékek, épületek: Komárom-Esztergom Vármegyében
– Kakukktojás – Mit használtak a bányászok? – bányászatban használt 
eszközök kiválasztása
– „Kalandok a bányában” – Interaktív játék
Zenés nyári találkozások
17.00 a Premier Színház koncertje: Indul a nyár! – Örökzöldek újra-
töltve 
18.00 Szekér Gergő koncert – vendégfellépő: Alinka
Helyszín: KFMKK-szabadtéri színpad.

2025. június 16. hétfő 17.00 

KaDarkölykök Színjátszó csoport – Trollok. Jegyár: 1000 Ft. Helyszín: 
KFMKK-színházterem.

2025. június 22. vasárnap 17.00 

Nova Hip-Hop Gála. Helyszín: KFMKK-színházterem.

Színjátszó táborok 

a KaDarka Társulat és a KFMKK közös szervezésében:
– drámajátékok, a színészet csínja-bínja korosztályos csoportokban
– napi négyszeri étkezés
– izgalmas programok
– kézműves foglalkozások
– táborzáró előadás
Turnusok: június 30.–július 4., helyszín: Bokod, Művelődési Ház és 
Oroszlány, KFMKK; Augusztus 11–15., helyszín: Oroszlány, KFMKK. 
Korhatár: 5-12 év. Részvételi díj: 45.000 Ft/hét. Érdeklődni lehet: a 
30/541-0977 telefonszámon vagy email-en: dallos.zoltan89@gmail.
com.

2025. július 3. csütörtök 17.00 

A Rákóczi Szövetség Oroszlányi Szervezete és Millenniumi Alapítvá-
nya szervezésében: „100 éve született Nagy László”. Az 1945 utáni 
költőnemzedék emblematikus alakjára emlékezik közös műsorral Sala-
mon Gyöngyi, a Környei Művelődési Ház igazgatója és Körtvélyfáy Zol-
tán, a helyi Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár igazgatója.
Helyszín: KFMKK-kiállítóterem.

2025. július 5. szombat 

Fúvószenekari Találkozó a 80 éves Oroszlányi Bányász Koncert Fesz-
tivál Fúvószenekar szervezésében. Helyszín: KFMKK

2025. július 21. és augusztus 3. között intézményünk zárva tart!
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OSE-hírek – májusi 
összefoglaló

Szép szezonhajrával hosszabbította meg élvonalbeli 
tagságát az MVM-OSE Lions

Az MVM-OSE Lions élvonalbeli férfi 
kosárlabda-csapata remekelt az alsóházi 
rájátszás második felében. Bár Virginijus 
Sirvydis vezetőedző együttese az utolsó 
(egyben kieső), 14. helyről kezdte a playout 
visszavágóit, előbb simán, 86-68-ra le-
győzte hazai pályán a Kecskemétet, majd 
a Szegeden elszenvedett 84-67-es vereséget 
követően egyaránt pályaválasztóként ver-
te az NKA Pécset (85-75), majd a Honvédot 
(82-72), amellyel biztosította bennmaradá-
sát az élvonalban. Az utolsó fordulóban a 
kieső PVSK vendégeként is nyert a csapat 
(89-85), amely a 13. helyen fejezte be a baj-
nokságot. Virginijus Sirvydis ezt követően 
bejelentette távozását. 

Az U19-es fiú juniorcsapat a regionális 
bajnokság megnyerése után hazai pályán 
szerepelhetett a régiós bajnokok torná-
ján, ahol 1-1-es mérleggel a második helyen 
végzett. 

Az U16-os leányegyüttes vereséget szen-
vedett Zalaegerszegen, így nem jutott be a 
régiós döntőbe, de így is szép teljesítményt 
nyújtott a bajnokság során. A hasonló kor-
osztályú fiú A-csapat a kadettbajnokság 
országos B-döntőjében vehetett részt Száz-

halombattán, ahol nyolc csapat küzdel-
mében a negyedik helyet szerezte meg. A 
B-csapat a nyugati régiós döntő oroszlányi 
tornáján harmadik lett.

Az U14-es fiú serdülőgárda az orszá-
gos főtábla 6., utolsó fordulójában mind-
három meccsét megnyerte, így egyrészt az 
első helyen végzett a zalaegerszegi tornán, 
másrészt bejutott az országos B-döntő-
be. A lányok szintén Zalaegerszegen fejez-
ték be a bajnokságot, ahol 1-1 győzelemmel 
és vereséggel zártak, így csoportjukban a 
második helyen végeztek a nemzeti serdü-
lőbajnokság 25-40. helyéért vívott küzdel-
mében. Az OSE a Pest vármegyei tinibaj-
nokságban szereplő móri U14-es együttese 
a felsőházban vereséggel fejezte be a sze-
zont.

A Kenguru Kupában szereplő U11-es 
korosztályú Simbák a nyugat-magyaror-
szági régiós döntőben vett részt Székes-
fehérváron, ahol 1-1-es mérleggel a har-
madik helyet szerezte meg. Az U11-es 
vármegyei bajnokságban az OSE csapa-
tai közül a Hunyadi 2-0-s, a József 1-1-es, 
a Párducok pedig 0-2-es mérleggel zárt a 
negyedik, oroszlányi fordulóban. 

Büszkék 
vagyunk!

Romániából, a 15. karate WSF Europe-
an Championship versenyről nagyszerű 
eredménnyel érkezett haza Oroszlányra 
Péter Gábor Áron.

A 10-11 éves Open Kategóriában 1. he-
lyezést ért el, tehát ennek a kategóri-
ának az Európa-bajnoka. A 45 kg-os 
súlycsoportban pedig, a 10-11 éves korosz-
tályban az ippon shobu kategóriájában 3. 
helyezett lett.

Mestere és felkészítője az édesapja Péter 
Gábor, aki minden nap edzi a fiatal bajno-
kot, akinek nem csak a tehetsége, a szor-
galma is megkérdőjelezhetetlen!

Gratulálunk!

Súlyemelés 
2025. május 24-én Tatabánya rendez-

te a nyugat-magyarországi súlyeme-
lő tini bajnokságot. Az OSZE súlyeme-
lő szakosztálya hat főt nevezett, de csak 
négy versenyző indult. 

A korosztályok és nemek megosztása 
miatt négy csoportban bonyolították le a 
versenyt, így egész naposra sikerült a ren-
dezés. Oroszlányból mind a négy kategó-
riában sikerült 1-1 versenyzőt indítani. Az 
U12 női versenyen Kelemen Vivien szere-
pelt kiválóan, aki az utána következőt 4 
kg-mal megelőzte és mégis ezüstérmet ka-
pott. Az U12 férfi versenyben Német Ru-
dolf szintén megjavította az egyéni leg-
jobb teljesítményét. A mezőnynél 35 kg-al 
emelt többet, de izgultunk, hogy ő kapja-e 
az aranyat, vagy megint úgy járunk, mint 
a leányoknál, azonban végül ő nyert, meg-
szerezve az aranyat. Az U15-nél ugyanaz a 
verzió fordult elő, mint az U12-eseknél, de 
itt fordított lett a helyezés, ugyanis Szabó 
Nikoletta súlyemelésben második lett, s a 
dobást és az ugrást ő nyerte. Az U15-ös fi-
úknál Haraszt Ferenc szintén nagyon szé-
pen szerepelt, hat jó gyakorlatot mutatott 
be és újoncként harmadik helyezést ért el.

A csonka kis csapatunkra így is nagyon 
büszke vagyok, hiszen kilenc egyéni csú-
csot értek el! Gratulálok és további sok si-
kert, jó felkészülést a 2025.06.07-én rende-
zendő DRAT kupára.

Bagócs János edző
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Köszönet a szurkolóknak:
Kedves OSE-szívű Szurkolók! 

Nem volt könnyű szezon – nekünk 
sem. Voltak nehéz időszakok, hullám-
völgyek, és olyan pillanatok, amikor nem 
volt egyszerű hinni a folytatásban. Ti azok 
közé tartoztatok, akik akkor is mellet-

tünk álltatok. Köszönjük, hogy végig ki-
tartottatok, hogy szurkoltatok, és hogy eb-
ben az idényben is számíthattunk rátok. 
Bízunk benne, hogy a következő szezon-
ban is együtt haladhatunk tovább. Haj-
rá MVM-OSE Lions, hajrá Oroszlány!  

Egy dedikált mez – egy nemes ügyért
Májusban egy különleges relikvia került 

kalapács alá: egyesületünk egy dedikált 
Hanga Ádám-mezt bocsátott jótékonysá-
gi licitre, melynek teljes bevételét a Tata-
bányai Szent Borbála Kórház Koraszülött 
Osztálya kapja meg. A mez nem csupán 

sportereklye: Hanga Ádám a magyar ko-
sárlabda egyik legismertebb alakja, Euro-
liga-győztes klasszis, a válogatott egykori 
csapatkapitánya, jelenleg a Real Madrid já-
tékosa. Ezúton is hálásan köszönjük neki, 
hogy felajánlásával egy jó ügy mellé állt!

Szezonzáró közös ebéd – búcsú egy nehéz idénytől
Május 25-én, vasárnap közös ebéddel 

zárta a 2024–2025-ös idényt az MVM-
OSE Lions NB I-es csapata. A játékosok, 
edzők és stábtagok egy asztalnál idézték 
fel a szezon pillanatait, hogy méltó mó-
don búcsúzzanak el egymástól egy küz-

delmekkel teli, de összetartó idény végén. 
Köszönjük mindenkinek, aki részese volt 
ennek a közös munkának! Most jöhet a 
pihenés – hogy nyáron új lendülettel kez-
dődhessen az építkezés a következő sze-
zonra.

Köszönet Virginijus Sirvydis vezetőedzőnek
Két hónappal ezelőtt, nehéz helyzetben 

vette át csapatunk irányítását Virginijus 
Sirvydis, és rövid időn belül sikerült stabi-
litást, hitet és új lendületet adnia az együt-
tesnek. Szakmai felkészültsége, nyugodt, 
tiszteletteljes hozzáállása gyorsan bizal-
mat ébresztett a játékosokban, és az idény 
hajrájára valódi vezetővé vált. A benn-
maradás kiharcolása közös eredmény, de 

ebben kiemelkedő szerepet játszott az ő 
munkája, kitartása és emberi hozzáállása.

Ezúton is köszönjük Coach Sirvydis-
nek az elvégzett munkát, elhivatottsá-
gát és azt az energiát, amit az OSE kö-
zösségébe fektetett. Sok sikert kívánunk 
a folytatásban – bízunk benne, hogy út-
jaink még keresztezik egymást!

Judo siker
Május 24–25-én Mosonmagyaróváron 

rendezték meg cselgáncsban az Országos 
Diákolimpiai döntőket diák A-B-C, ser-
dülő és ifjúsági korcsoportban. A két na-
pon több mint 1.100 induló versenyzett 86 
egyesületből. Az Oroszlányi Judo Club 7 
versenyzővel vett részt a viadalon. Bron-
zérmesek: Nick Anna, Babeczky Levente. 
V. helyezettek: Kontra Mercédesz, Takács 
Kristóf, Varga Regina.

Május 17-én, szombaton Zalaegersze-
gen került megrendezésre az év legrango-
sabb judo versenye, a Felnőtt I. osztályú 
Országos Bajnokság. Az ország 36 egyesü-
letéből 118 nevezés érkezett a viadalra, ahol 
több olimpikonunk is tatamira lépett (pl. 
Tóth Krisztián, Pupp Réka).   Az Oroszlá-
nyi Judo Club hosszú évek kihagyása után 
újra tudott versenyzőt indítani. Juhacsek 
Renáta, amatőr sportoló a bronzéremért 
szállhatott harcba, ahol egy válogatott-ke-
ret taggal szemben maradt alul. Ezzel a 
nagyon értékes V. helyen zárta a versenyt.
Bronzérmesek: Nick Anna, Babeczky Le-
vente. V. helyezettek: Kontra Mercédesz, 
Takács Kristóf, Varga Regina.

Edzőjük Végh Tibor elégedett tanítvá-
nyai szereplésével, kiemelten Varga Regi-
na teljesítményével, mert korcsoportjában 
első éves -három évet ölel fel az ifjúsági 
korcsoport.

Úszás, közösség, lendület 
Balogh Barbara szakosztályvezetővel beszélgetünk

Oroszlányban sokáig hiányzott a le-
hetőség arra, hogy a gyerekek az úszás 
alapjainak elsajátítása után rendsze-
res, szervezett edzéseken folytathassák 
a sportolást. Bár az uszodában több ok-
tató is tartott foglalkozásokat, a tovább-

lépéshez hiányzott a szakosztályi háttér. 
Balogh Barbara, korábbi triatlonver-
senyző felismerte ezt az űrt, és szinte 
pontosan tíz éve megszervezte az első 
edzéseket. Azóta stabil közösség formá-
lódott: egy olyan csapat, ahol a mozgás 

öröme, az egészséges életmód és a kö-
zösséghez tartozás élménye legalább 
olyan fontos, mint a technikai fejlődés.

Az oroszlányi uszodában több okta-
tó foglalkozott, és foglalkozik jelenleg is 
úszásoktatással, viszont azok a gyerekek, 
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akik már megtanultak úszni, nem tud-
tak továbblépni, mivel helyben nem volt 
lehetőség szakosztályi edzésekre – mesé-
li Balogh Barbara szakosztályvezető, aki 
korábban triatlon-versenyző volt, és 2015-
ben kezdte meg felsőfokú tanulmányait a 
Testnevelési Egyetemen.

Több megkeresést is kaptam, hogy fog-
jam össze azokat a gyerekeket, akik sze-
retnének az úszással foglalkozni. Lassan 
10 éve már, hogy elkezdtük az edzéseket, 
ami a kezdetek óta, heti két edzést jelent 
a gyermekek számára. Eleinte csak úszó 
szakosztályként indultunk, de mivel ver-
senyzőként korábban nemzetközi szinten 
is szép sikereket értem el triatlon sportág-
ban, felmerült az ötlet, hogy foglalkozhat-
nánk az úszás mellett a másik két sportág-
gal is. Triatlonban jelenleg egy utánpótlás 
korú, és 4-5 felnőtt versenyzőnk van.

Azóta már stabil, jól szervezett keretek 
között folyik a munka. A szakosztályban 
jelenleg 20–25 utánpótlás korú gyermek 
vesz részt az edzéseken, amelyekre nem 
életkor, hanem úszástudás alapján lehet 
bekerülni. A cél egyértelmű: olyan közös-
séget építeni, ahol az egészséges életmód 
és a sport szeretete áll a középpontban.

Szakosztályunk alapvető célja nem a 
versenyeztetés, hanem egy olyan életmód 
kialakítása a gyermekeknél, ami közép-
pontjában az egészséges életmód, a sza-
badidő aktív eltöltése áll, egy olyan kö-
zösségben, ahol hasonló értékrenddel 
rendelkező kortársakkal végezhetik edzé-
seiket a fiatalok. Természetesen lehetősé-
get biztosítunk a versenyzésre is, de a csa-
pat nagy része csak hobbiként tekint az 
úszásra. A versenysport felé nyitásra min-
denki számára lehetőséget biztosítunk. 
Az úszás diákolimpia körzeti fordulóján 
kivétel nélkül mindenki részt vett, és szin-
te kivétel nélkül mindenki dobogós helye-
zést ért el. A megyei fordulón is szép ered-
ményeket értek el szakosztályunk tagjai.

A várossal való kapcsolat is erős, sőt, 
az együttműködéseknek köszönhetően a 
szakosztály komoly események szervezé-
sében is részt vállalhatott.

Szakosztályunknak a 2024-es évben két 
együttműködése is volt a helyi Veolia Wa-
ter Hungary Kft.-vel. Az első, a novemberi 
körzeti úszás diákolimpia megszervezése 

volt, ami támogatásuknak köszönhetően, 
korábban még soha nem látott színvona-
lon került megrendezésre. A második pe-
dig egy nyári tábor szervezése volt, ahol 
a cég dolgozóinak gyermekei vehettek 
részt, ahol minden nap vizes programok-
kal vártuk őket. Oroszlány város minden 
évben pályázatot hirdet sportszerveze-
tek részére, amire szakosztályunk is évről 
évre pályázik, ezáltal a város támogatását 
is élvezhetjük.

Fontos, hogy mindenki a saját tempójá-
ban fejlődhessen, ennek megfelelően szer-
vezik meg a gyakorlásokat is – mindezt 
játékosan, változatosan.

Az edzések két csoportban zajlanak, a 
kisebbek/kezdők számára alapvető cél a 
technika fejlesztése, az állóképesség növe-
lése. Az úszás monoton sportág, de igyek-
szem minden edzést változatossá tenni, 
korosztálynak megfelelő feladatokkal, já-
tékos elemekkel színesíteni a tréninge-
ket. Az idősebbeknek a kondicionális és 
koordinációs képességek fejlesztése mel-
lett igyekszem változatos és izgalmas fel-
adatokat adni, figyelembe véve az egyéni 
szükségleteket, hiszen ebben a csoport-
ban többen is versenyeznek más sport-
ágakban (triatlon, öttusa). Fontos szá-
momra, hogy az edzéseken olyan légkört 

alakítsak ki, ahol mindenki megtalálja a 
számításait, együttműködve, egymást se-
gítve végezzük az edzésmunkát. Igyek-
szem minden helyzetben megértő, de kö-
vetkezetes edző lenni.

A szakosztály előtt idén is mozgalmas 
nyár áll. A hagyományos nyári tábor is-
mét megszervezésre kerül, a triatlonosok 
számára pedig májustól indul a verseny-
szezon.

Nyári tábor szervezését az előző évek-
hez hasonlóan idén is tervezünk. A szak-
osztályi úszó edzések az iskolához igazod-
va, szeptembertől június végéig vannak. 
Természetesen a versenyzők számá-
ra, illetve azok, akik szeretnének nyá-
ron is edzeni, van erre lehetőségük. Má-
jusban kezdetét veszi a triatlonos szezon, 
így a versenyzőink számára elkezdődnek 
a megmérettetések. A nyári szünet után 
újra elkezdjük az edzéseket, és várunk 
szeretettel mindenkit, aki szeretne csatla-
kozni hozzánk.

Az oroszlányi úszó szakosztály törté-
nete tehát nemcsak a sportról, hanem kö-
zösségről, fejlődésről és elhivatottságról is 
szól – egy olyan értékes kezdeményezés, 
amelynek minden újabb hulláma mesz-
szebbre viszi a fiatalokat, mint azt elsőre 
gondolnánk.

Akadályok közt edződnek a jövő bajnokai 
Látogatóban a 63. Bázis Sportegyesület – Oroszlánynál

Van egy hely Oroszlányban, ahol a kitartás, a közösség és az 
elszántság nem csupán eszmények – hanem nap, mint nap meg-
élt valóság. Ez a 63. Bázis Sportegyesület – Oroszlány, amely 
mára fiatalok tucatjait készíti fel országos és nemzetközi meg-
mérettetésekre a terepakadályfutás (OCR – Obstacle Course 
Racing) világában. A látványos eredmények mögött azonban 
hosszú út, sok munka és szerény kezdetek húzódnak.

– 2017 környékén Dadon, a templomkertben gazdáktól ka-
pott szalmabálákon és régi öreg hegesztett radiátorcsövekből ösz-
szerakott állványokon kezdtünk el edzeni. Kezdetben 1 tanulóm-
mal edzettem napi szinten, majd az idő múlásával egyre több diák 

csatlakozott ehhez a sporthoz. Ma már megközelítőleg 20 ver-
senyzőnk van, és a székhelyünket áttettük Oroszlányra, bár így is 
az utánpótlás legnagyobb részét a Dadi Református Iskola tanu-
lói adják – meséli a sportegyesület mozgatórugója, Schrantz Zsolt 
edző.

Az egyesület sportolói ma már három különböző szakágban – 
terepakadályfutásban, terepfutásban és utcai futóversenyeken – 
mérettetik meg magukat, és egyre több szép eredményt érnek el. 
Mégis, a sikert másban mérik.

– Nem lehet kiragadni sem eredményt, sem pillanatot, mert 
minden verseny más és más, és minden eredmény, amelyet a gye-
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rekek elérnek az adott versenyen, az a legszebb és a legfontosabb. 
Az eredmények mögött sokkal fontosabb az út, amelyen odaérnek 
és az edzésmunka, melyet elvégeznek. Ebből fakadóan én minden 
nap csak gyönyörködöm a tanítványaimban, amilyen elszántság-
gal és keményen edzenek.

Az oroszlányi közeg jelentős szerepet játszik abban, hogy a 
sportolók megfelelő körülmények között készülhessenek fel a 
megmérettetésekre:

– Sportbázisunk a Fekete István 
Sportcentrumban található, ame-
lyet nagyban köszönhetünk Orosz-
lány Város Önkormányzatának, 
képviselő-testületének és a létesít-
ményt üzemeltető cég vezetőinek.

Az új fejezet 2024. május 29-én 
nyílt az oroszlányi akadálysport 
történetében: ekkor adták át a Fe-
kete István Sportcentrumban ki-
alakított OCR (Obstacle Course 
Racing) akadálypályát. A katonai 
kiképzőpályák mintájára megva-
lósított létesítmény Schrantz Zsolt 
kezdeményezésére jött létre, jelen-
tős támogatással és széles körű ösz-
szefogással. Az ünnepélyes meg-
nyitót követően a fiatalok azonnal 
birtokba vették az új pályát, amely méltó alapot ad a további fejlő-
déshez és felkészüléshez. S hogy milyen versenyeredmények szü-
lettek eddig idén? Az egyesület tagjai már két kvalifikációs verse-
nyen is bizonyították rátermettségüket.

– 2025-ben eddig két versenyen vettünk részt, Nagyatádon és 
Szadán, mindkettő verseny OCR Európa-bajnoki és világbajnok-
sági kvalifikációs verseny volt, ahol az alábbi eredmények szület-
tek – sorolja büszkén Schrantz Zsolt.

Nagyatád 2025. április 5: Turbucz Nóra (2. hely), Rácz Aisa (3. 
hely), Esztergályos Bence (3. hely), Milán Dániel (1. hely), Milán Le-

vente (2. hely), Bíró Bálint (3. hely), Erős Gergő (4. hely), Szekeres 
Szonja (5. hely), Gombási Alexa (6. hely), Baudentisztl Bianka (6. 
hely). Szada 2025. május 10: Turbucz Nóra (1. hely), Rácz Aisa (2. 
hely), Bíró Bálint (3. hely), Esztergályos Bence (4. hely)

Schrantz Zsolt elmondja, nem titok az sem, hogy a sportág spe-
ciális igényei komoly kihívásokat is jelentenek. Az akadályrend-
szer beszerzése, annak az ára, a telepítése és maga az akadálypálya 

tanúsítása óriási összeget, bekerülési költségeket jelent, és ezt nem 
minden egyesület tudja kitermelni. Mindezek ellenére az Orosz-
lány OCR nyitott mindenki felé, aki kedvet érez a mozgáshoz, fej-
lődéshez – és nem utolsó sorban egy jó közösséghez.

– Minden hétköznap 16:30-tól edzünk a sportcentrumban, és 
edzésidőben örömmel várjuk az érdeklődőket!

A 63. Bázis Sportegyesület – Oroszlány nem csupán egy sport-
klub, hanem közösség, erős példaképekkel és motivációs erőt 
adva a fiatalok számára. Aki egyszer belép a pályára, nemcsak az 
akadályokat győzheti le – hanem önmagát is.


